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Protokół nr 34 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 17.05.2017 r. 
 

Posiedzenie prowadził Pan Michał Czarski Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku . 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 

3. Sprawy różne. 
 

Ad. 1  

Przewodniczący – przedstawił proponowany porządek posiedzenia.  
 

Komisja jednogłośnie (za - 8) przyjęła porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2  

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2017-2030 (druk 

V/595).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – wprowadzane są cztery nowe 

przedsięwzięcia, są to przedsięwzięcia związane ze środkami UE. Pierwsze 

przedsięwzięcie to „Rozbudowa i przebudowa wraz ze zmianą sposobu użytkowania 

budynków poprzemysłowych byłej kuźni i warsztatu mechanicznego na funkcję 

muzealno-edukacyjną Muzeum Śląskiego w Katowicach”. Drugie przedsięwzięcie 

to „Szkolenie i doskonalenie zawodowe kadr systemu wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej”. Trzecie przedsięwzięcie to „Sieć Punktów Informacyjnych Funduszy 

Europejskich (PIFE) - dotyczy części majątkowej. Ostatnie przedsięwzięcie 

to „Opracowanie planu ochrony dla Parku Krajobrazowego Lasy nad Górną Liswartą”. 

Następnie zmieniane są limity wydatków lub limity zobowiązań, przesunięcia kwot 

w czasie. W Załączniku 1 w wyniku zmian w budżecie należy dokonać stosownej 

korekty kwot w poszczególnych latach prognozy.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2017-2030 (druk V/595).  

 

Komisja w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2017-2030 (druk V/595). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2017 rok (druk V/596). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – pierwsza zmiana to zwiększenie 

dochodów i wydatków o 441 tys. zł. Wprowadzamy środki UE na projekt „Proces 

Przedsiębiorczego Odkrywania w obszarze technologii lotniczych i z nimi 
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powiązanych (105 tys. zł) oraz w obszarze polityki społecznej środki na projekt 

„Szkolenie i doskonalenie zawodowe kadr systemu wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej” (335 tys. zł). Następnie są przeniesienia środków miedzy działami 

klasyfikacji budżetowej. Przenoszone są również środki między źródłami dochodów 

własnych, z bieżących na majątkowe.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2017 rok (druk V/596). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2017 rok (druk V/596). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej Województwa Śląskiego (druk V/594).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – jest to dostosowanie do tekstu 

jednolitego ustawy o finansach publicznych. Tryb, który był pozostaje, tekst jest 

dopracowany stylistycznie. Wprowadzono dodatkowe pojęcie dotyczące zobowiązania 

Zarządu Województwa do opracowania planu wykonawczego. Część, która przedtem 

była Załącznikiem nr 2 jest trochę skrócona, ale zawiera podobne zapisy. Dodano 

zapis, że podstawą będą informacje Wojewody o wielkości dotacji na zadania zlecone. 

Mamy od kilku lat obowiązek uchwalania w szczegółowości do paragrafów wydatków 

z zakresu zadań zleconych i dochodów stanowiących dochody budżetu państwa.  

Radny Janusz Pasternak - § 6 ust. 6 jest zapis: „W posiedzeniu Komisji właściwej 

do spraw budżetu uczestniczą Przewodniczący pozostałych Komisji lub ich Zastępcy 

oraz Zarząd Województwa i Skarbnik”. Co w przypadku kiedy nie uczestniczą? Zapis 

definiuje uczestnictwo i można nabrać wątpliwości, co kiedy nie uczestniczą. 

Przewodniczący Komisji Budżetu nie ma możliwości zmuszenia do uczestnictwa.  

Radny Zbigniew Przedpełski – może zmusić, bo jest to podstawa do wystąpienia, 

do Wojewody o nieważność uchwały.  

Przewodniczący – nie, to ma charakter deklaratywny.  

Radny Janusz Pasternak – nie jest to podstawa do unieważnienia uchwały, ponieważ 

opinię wydaje Komisja.   

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – nie można napisać, że mogą 

uczestniczyć  

Radny Janusz Pasternak – nie można tak napisać, bo można uczestniczyć w każdym 

posiedzeniu komisji. Może wprowadzić zapis, że Przewodniczący Komisji Budżetu 

zaprasza wymienione osoby na posiedzenie Komisji.  

Przewodniczący – zapraszamy zawsze i nie ma w tym wypadku żadnego przełomu. 

Sformułowanie wskazuje, że powinni uczestniczyć.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – w przypadku skarbnika, w 

ustawie o samorządzie województwa  jest zapis, że uczestniczy w pracach. Taki tryb 

już był i chodziło o to, aby Przewodniczący komisji branżowych przychodzili z 

sformułowanymi wnioskami. 
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Przewodniczący – w przypadku różnicy zdań jest wtedy możliwość rzeczowej 

dyskusji. Tylko Komisja Rewizyjna ma twarde zapisy, a inne komisje mają 

deklaratywne zapisy.  

Radny Zbigniew Przedpełski – czemu opiniujemy ten projekt uchwały, ponieważ 

jego materia wskazuje raczej na Komisję Statutowo-Regulaminową.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – ustawa o samorządzie 

województwa stanowi, że do wyłącznej właściwości Sejmiku należy podejmowanie 

uchwał w tym trybie i komisji właściwej do spraw budżetu. Więc tryb prac przez 

analogię trafił tutaj. Sejmik podejmuje uchwałę o trybie prac nad projektem uchwały, a 

są powołane dwie komisje stałe: komisja właściwa do spraw budżetu i komisja 

rewizyjna.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

Województwa Śląskiego (druk V/594). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 9, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej Województwa Śląskiego (druk V/594).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla gmin Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu 

samochodów ratowniczo-gaśniczych dla ochotniczych straży pożarnych 

w Województwie Śląskim (druk V/588). 

Zbigniew Giemza Pełnomocnik ds. związanych z obronnością i bezpieczeństwem 

publicznym – do Zarządu Województwa wpłynęły pisma Zarządu Ochotniczych 

Straży Pożarnych z prośbą o wsparcie finansowe dla gmin na dofinansowanie zakupu 

samochodów ratowniczo-gaśniczych dla OSP. Zarząd OSP przedłożył propozycję 

poszczególnych gmin, które mogłyby otrzymać dofinansowanie. Środki na zakup 

pochodzą z wielu źródeł, a jednym z nich są środki z budżetu Województwa (3,5 mln 

zł). Oprócz tego środki pochodzą z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, 

środków własnych gmin, środków OSP oraz dofinansowania Związku OSP. Zarząd 

podjął uchwałę o rozdysponowaniu środków na gminy zaproponowane przez Zarząd 

OSP.  

Przewodniczący – jaka jest wartość samochodów? Nasz wkład to tylko część 

kosztów.  

Zbigniew Giemza Pełnomocnik ds. związanych z obronnością i bezpieczeństwem 

publicznym – wartość nie jest jeszcze znana, ponieważ zakup nastąpi w formie 

przetargowej. Poziom naszego dofinansowanie oraz dofinansowanie WFOŚ (4,5 mln 

zł) nie ulegnie jednak zmianie. Mogą się zmienić kwoty udziału własnego gmin.  

Radny Zbigniew Przedpełski – jakich jednostek dotyczą dofinansowania i które 

z nich są ujęte w ramach Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego?  

Zbigniew Giemza Pełnomocnik ds. związanych z obronnością i bezpieczeństwem 

publicznym – jeszcze tytułem wyjaśnienia jest 30 gmin ujętych do dofinansowania 

i 31 jednostek OSP. Tylko 7 jednostek z tych 31 nie należy do Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego. Nie możemy jednak przydzielać środki tylko OSP należącym 

do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego z uwagi na to, że wtedy jednostki 
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poza tym systemem nigdy nie wejdą do systemu. Jednostki takie, aby znaleźć się 

w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym muszą bowiem spełniać kryteria 

sprzętowe. Nie branie tego pod uwagę spowodowałoby zahamowanie rozwoju 

systemu.  

Radny Zbigniew Przedpełski – niemniej byłaby ciekawa informacja jak się ten 

system rozrasta i czy w wyniku tych dofinansowań się powiększa. Które jednostki są 

poza systemem?  

Zbigniew Giemza Pełnomocnik ds. związanych z obronnością i bezpieczeństwem 

publicznym – są to następujące jednostki: OSP Godów, OSP Nieboczowy (Gmina 

Lubomia), OSP Podzamcze (Gmina Ogrodzieniec), OSP Podlesie (Gmina Kroczyce), 

OSP Kocikowa (Gmina Pilice), OSP Węgierska Górka, OSP Górniki (Gmina Bytom).   

Radny Zbigniew Przedpełski – dofinansowanie jest niewielkie.  

Zbigniew Giemza Pełnomocnik ds. związanych z obronnością i bezpieczeństwem 

publicznym – wynika to z tego jaki samochód dana gmina kupuje. Cześć 

samochodów jest lekkich, a część średnich. Natomiast kwestię podziału rozpatrywała 

Komisja Wojewódzkiego Oddziału OSP. Nie ingerowaliśmy w podział i kwoty. 

Dzięki zróżnicowaniu dofinansowania zwiększyła się o 30% dofinansowanie, a więc 

większa liczba jednostek mogła zostać dofinansowana.  

Radny Stanisław Gmitruk – jeżeli chodzi o jednostki niebędące w Krajowym 

Systemie Ratowniczo-Gaśniczym to np. w przypadku OSP Górniki (Gmina Bytom) 

na terenie gminy działa Państwowa Straż Pożarna i ona pełni czynności w ramach 

systemu. Proces opiniowania dzieje się już na poziomie powiatowym OSP, które 

zgłaszają propozycje do Wojewódzkiego Związku OSP i tam specjalna komisja 

analizuje wnioski. Projekt tej uchwały miał trafić pod obrady poprzedniej sesji 

Sejmiku, ale w powiecie żywieckim trwały jeszcze uzgodnienia.  

Radna Martyna Starc-Jażdżyk – w jakiej pozycji budżetu są środki na ten cel?  

Zbigniew Giemza Pełnomocnik ds. związanych z obronnością i bezpieczeństwem 

publicznym – w Dziale 754 Bezpieczeństwo.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gmin Województwa 

Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów ratowniczo-gaśniczych dla 

ochotniczych straży pożarnych w Województwie Śląskim (druk V/588). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 9, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla gmin Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów 

ratowniczo-gaśniczych dla ochotniczych straży pożarnych w Województwie 

Śląskim (druk V/588). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

w 2017 roku pomocy finansowej Miastu Będzin (druk V/591). 

Radny Grzegorz Wolnik – budzi to pewne kontrowersje, bo takich jednostek 

w województwie jest wiele i gdybyśmy w każdej chcieli wymieniać drzwi i luksfery, 

to byłoby to niepoważne. Natomiast skoro już powiedzieliśmy „a” to należy 

powiedzieć „ą”. Pytanie jak daleko w tym alfabecie mamy iść. Powinniśmy unikać 

takich precedensów nawet jeśli teatr jest zasłużony. Jest tam jakiś organ prowadzący.  
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Przewodniczący – przez dłuższy czas nie było organu prowadzącego, bo były spory 

pomiędzy powiatem, a miastem.  

Radny Grzegorz Wolnik – potem Województwo musi interweniować w nieswoich 

sprawach.  

Radny Andrzej Gościniak – podziela pogląd wyrażony przez Radego G. Wolnika. 

W jakiej części, bądź jaką kwotą samorząd miejscowy przyłącza się do tego zadani?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – przekaże zapytanie do Wydziału 

Kultury.  

Radny Stanisław Gmitruk – kierownictwo Wydziału Kultury przebywa zapewne 

dzisiaj w Koszęcinie gdzie podpisywana jest umowa.  

Radny Grzegorz Wolnik – takie doraźne interwencje systemowo nie wnoszą wiele.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia w 2017 roku pomocy finansowej Miastu 

Będzin (druk V/591). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia w 2017 roku pomocy 

finansowej Miastu Będzin (druk V/591). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

w roku 2017 przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków Województwa Śląskiego 

(druk V/592). W pewnych pozycjach nie można znaleźć siedziby miejsc gdzie są 

przyznane środki np. jest podany imiennie restaurator z Krakowa, a wiadomo, że 

środki nie idą do Krakowa. Powinno zostać to uzupełnione.  

Radny Andrzej Gościniak – z upoważnienie Sejmiku wchodzi w skład zespołu 

konkursowego. Komisji konkursowej przedstawiono bardzo szczegółową informację 

np. jeżeli odnawiany jest witraż w kościele, to wiadomo, który to witraż. Być może 

można było dołączyć te informacje, aby wszyscy wiedzieli na jakie zadania idą środki. 

Szczegółów nie jest wstanie podać ponieważ w konkursie startowało ok. 69 obiektów.  

Przewodniczący – niektórzy beneficjenci środków są jasno zdefiniowani np. parafia 

czy stowarzyszenie. Natomiast w przypadku, o którym mowa nie wiadomo jakiego 

obiektu dotyczy dofinansowanie.  

Radny Andrzej Gościniak – powinien być podany adres.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane w roku 2017 przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków Województwa Śląskiego (druk V/592). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 9, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane w roku 2017 przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków Województwa Śląskiego (druk 

V/592). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2017 rok (druk V/597). 

Danuta Rosa Dyrektor Wydziału Edukacji i Nauki – Regionalne Centrum 

Kształcenia Ustawicznego pozyskało dodatkowe środki ze szkoleń (30 tys. zł).  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych 

na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2017 rok (druk V/597). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 9, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2017 rok (druk V/597). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia aneksu do umowy 

dzierżawy nieruchomości, celem przedłużenia okresu jej obowiązywania, zawartej 

pomiędzy Śląskim Zarządem Nieruchomości, jednostką budżetową Województwa 

Śląskiego, a Megrez Sp. z o.o. z siedzibą w Tychach (druk V/590).  

Katarzyna Puzia Zastępca Dyrektora Wydziału Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami – w przypadku trybu bezprzetargowego Sejmik 

musi wyrazić zgodę. Dodatkowo mamy dodatkowy zapis z naszych Zasadach 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości, który pozwala Zarządowi 

Województwa na podjęcie decyzji w tym zakresie, ale w przypadku tej jednej umowy 

nie jest spełniony warunek okresu 3 lat. Umowa została zawarta 16 października 2014 

roku i nie jest spełniony warunek, że najem i dzierżawa następuje na rzecz osoby, 

która ostatnia korzystała z nieruchomości przez okres co najmniej 3 lat.  

Przewodniczący – w przypadku dwóch pozostałych umów jest to kompetencja 

Zarządu?  

Katarzyna Puzia Zastępca Dyrektora Wydziału Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami – w pozostałych tak, z uwagi na ten zapis 

w zasadach. Umowy te zostały zawarte w marcu 2012 roku.  

Radna Martyna Starc-Jażdżyk – skoro w październiku mija trzyletni okres, to skąd 

potrzeba aneksowania w tej chwili?  

Katarzyna Puzia Zastępca Dyrektora Wydziału Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami – z wnioskiem wystąpiła spółka, z uwagi na fakt 

ubiegania się o środki z UE, a w tym przypadku musi się wykazać tytułem prawnym 

do nieruchomości.  

Radna Martyna Starc-Jażdżyk – aneks jest na jaki czas?  

Katarzyna Puzia Zastępca Dyrektora Wydziału Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami – do 21 grudnia 2028 roku.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia aneksu do umowy dzierżawy nieruchomości, celem 

przedłużenia okresu jej obowiązywania, zawartej pomiędzy Śląskim Zarządem 
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Nieruchomości, jednostką budżetową Województwa Śląskiego, a Megrez Sp. z o.o. 

z siedzibą w Tychach (druk V/590).  

 

Komisja w głosowaniu: za – 9, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia aneksu do umowy 

dzierżawy nieruchomości, celem przedłużenia okresu jej obowiązywania, 

zawartej pomiędzy Śląskim Zarządem Nieruchomości, jednostką budżetową 

Województwa Śląskiego, a Megrez Sp. z o.o. z siedzibą w Tychach (druk V/590). 
 

Ad. 3  

Przewodniczący – członkowie Komisji otrzymali Protokół nr 31 z posiedzenia w dniu 

16.03.2017 r. i Protokół 32 z posiedzenia w dniu 20.03.2017 r. Jeżeli nie ma uwag, 

to przyjmujemy ww. protokoły.  

 

Komisja przyjęła Protokół nr 31 z posiedzenia w dniu 16.03.2017 r. i Protokół 32 

z posiedzenia w dniu 20.03.2017 r. 

 

Stanisław Gmitruk Przewodniczący Sejmiku – najprawdopodobniej zmianie 

ulegnie termin czerwcowej sesji Sejmiku z 26 czerwca na 19 czerwca. Jeżeli tak 

będzie, to konieczna będzie zmiana terminu posiedzenia Komisji.  

Przewodniczący – zaproponował, aby w przypadku małej ilości projektów uchwał 

posiedzenie odbyłoby się w poniedziałek przed Sesją, a w przypadku dużej ilości 

uchwał w środę o godz. 14:30. 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Michał Czarski  

 

 


